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Tiltaksplan 2021 - 2024 

Forvalters innstilling 

Hallingskarvet nasjonalparkstyre vedtar «Tiltaksplan for Hallingskarvet nasjonalpark 
2021-2024» datert 30.11.20. 
 
Tiltaksplanen vil være et verktøy for å ha en forutsigbar og målrettet forvaltning av 
tiltaksmidlene. Tiltaksplanen vil være grunnlaget for søknad om tiltaksmidler til lag, 
organisasjoner og privatpersoner, og tiltak som gjennomføres i regi av SNO og 
forvaltningen. 
 
Tiltaksplanen skal revideres årlig. 
 
 
 
 

Saksopplysninger 

Midlene som skal dekke tiltakene i tiltaksplanen er statlige investeringsmidler. Disse 
midlerne skal gå til investering i informasjon, skjøtsel og tilrettelegging, samt større 
anskaffelser av nødvendig utstyr for å ivareta verneformålet. Driftsoppgaver kan ikke 
finansieres gjennom tiltaksmidler. 
 
I statsbudsjettet har budsjettpost 1420.31, Tiltak i verneområder, følgende budsjett 
tekst: 
"Midlane går til tiltak som er naudsynte for å ta vare på verneverdiane, inkludert 
utgreiingar som er naudsynte før tiltak, informasjonstiltak og skjøtsels- og 
tilretteleggingstiltak. Tilretteleggingstiltaka omfattar opparbeiding av stigar, klopping og 
merking for å betre tilgjenget i verneområda og samstundes styre ferdsla i og rundt 
sårbar natur i verneområda. Midlane nyttast òg til informasjonstiltak i alle typar av 
verneområde i samband med ny merkevare for Noregs nasjonalparkar og til 
utarbeiding av besøksstrategiar for nasjonalparkar og andre verneområde med store 
besøkstal eller særskilde utfordringar. Alle tiltak skal vere i tråd med godkjent 
forvaltings-/skjøtselsplan for verneområda og andre relevante styringsdokument." 
Arbeidet med tiltaksplanen har ikke vært annonsert i lokalaviser eller på 
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kommunale hjemmesider. Nye innspill til tiltaksplanen bygger på behov som er 
framkommet via Statens naturoppsyn og forvaltningen. 

Vurdering 

Hallingskarvet nasjonalparkstyre ble i 2020 tildelt tiltaksmidler på totalt 185 000,-. 
Tildelt beløp var i samsvar med omsøkt beløp. 
 
Gjennomføring av tiltak i 2020: 

1. Informasjonspunkt ved Prestholtseter. Informasjonsskilt er satt opp. 
2. Informasjon Finse. Ferdigstilling av to temaplakater og oppsetting av stålskilt ved 

perrongen på Finse stasjon. På grunn av at befaring med entreprenør ikke ble 
gjennomført tidlig på sommeren ble det utsettelser i arbeidet. Forvalter fikk 
derfor ikke gjennomført oppsetting av skiltene i 2020.  

3. Tiltak på Prestholtrunden. Oppsetting av nye retningsskilt på Prestholtrunden. 
Nye retningsskilt er satt opp. 

4. Vertskap og tilrettelegger ved Prestholtseter. Tiltaket er gjennomføres som et 
tjenestekjøp fra Reidar Stenberg, driver av geitestølen ved Prestholtseter. 

5. Informasjon Aurland/Myrdal. Forvalter har ikke funnet en egnet plassering for 
informasjonspunkt fra vest. Forvalter vil forsettet dette arbeidet i 2021. 

 
Tiltak i forslag til Tiltaksplan for 2021 - 2024: 

1. Informasjon Finse. Ferdigstilling av to temaplakater og oppsetting av stålskilt ved 
perrongen på Finse stasjon. Tiltaket er påbegynt i 2019. 

2. Utbedring av første del av Prestholtrunden. Første del av Prestholtrunden opp 
fra Prestholtseter bærer preg av høyt ferdselstrykk. Steinsetting av denne delen 
av stien ble utført for 10 år siden. Steinsettingen har begynt å «lute», noe som 
gjør at stien blir oppfattet som glatt og usikker når det er fuktighet på steinene. 
Bredden på stien er heller ikke bygget med tanke på det ferdselstrykket vi har i 
dag. Det har gitt seg utslag i slitasje på vegetasjonen på sidene av 
steinsettingen. Det er derfor behov for å ta igjen partier av de første 400 meterne 
av stien. På de ti årene etter at denne stien ble bygget er det gjort nye erfaringer 
rundt hvilke teknikker som fungerer best for å forhindre slitasje. SNO anbefaler 
nå at det benyttes spaltet grussti kombinert med steinlegging på dette strekket. 
Dette i tillegg til revegetering. 

3. Utbedring av siste del av Prestholtrunden. Utbedre våte punkter på 
Prestholtrunden ned mot Perstølen. Klopplegg av myene fra Perstølen til 
Prestholtvegen er ikke en del av dette tiltaket 

4. Sti mot Eima. Utbedre våte punkter på stien fra Prestholtseter mot Eimeskardet. 
Punktene utbedres med drenering og steinlegging.  

5. Rydde opp i gammel merkevare. Fjerne gamle skilt som er slitt og skadet. 
6. Vertskap og tilrettelegger ved Pestholtseter. Vi har sesongen 2019 hatt svært 

gode erfaringer med å sette inn ekstra resurs til geter ved Prestholt. Kontakten 
mellom turgåere og geiter er redusert, og det meldes om en god sesong for 
geitebonden. Kanalisering av turgåere til Prestholtseter er et viktig strategisk 
grep for at forvaltningen skal nå besøksstrategien sine mål. Forvalter anbefaler 



derfor at dette tiltaket videreføres. Tiltaket gjennomføres som et tjenestekjøp fra 
Reidar Stenberg, driver av geitestølen. Til arbeidsoppgavene ligger minimere 
kontakt mellom geiter og turgåere, plukking av søppel på Prestholt, møte folk og 
å ha en vertskapsrolle på dager med mye besøk, og gå tilsynsrunder på 
Prestholtrunden – plukking av søppel og rive villvarder.  

7. Informasjon Aurland/Myrdal. Forsettet arbeidet med å finne informasjonspunkt 
på ferdselsveier inn fra vest. 

8. Oppfølging av Besøksstrategien for Hallingskarvet nasjonalpark. For å følge 
utviklingen av ferdselen i Hallingskarvet nasjonalpark, og se om strategiene i 
Besøksstrategien for Hallingskarvet nasjonalpark fungere, ønsker forvalter og 
gjennomføre en ferdselstelling og brukerundersøkelse. Dette punktet lå også 
inne i gjeldende tiltaksplan for 2019. Forvalter har vært i kontakt med Norsk 
institutt for naturforskning (NINA) for å sette opp et opplegg for en undersøkelse. 
NINA har dessverre ikke gitt en tilbakemelding på et opplegg slik at vi kan 
budsjettere med dette i 2021. Forvalter ønsker å jobbe videre med dette i 2021, i 
håp om at en brukerundersøkelse kan gjennomføres i 2022.  

 
 
Tiltaksplanen som dokument er ikke vurdert etter naturmangfoldloven, heller ikke de 
tiltakene som er satt opp i den prioriterte tabellen. Bakgrunnen for dette er at jeg ikke 
har vurdert planen til å være et enkelt vedtak. En følge av dette er at forvaltningen må 
gjøre vurderinger etter naturmangfoldloven før tiltaksmidler til det enkelte tiltak kan 
deles ut. Jeg ønsker derfor å poengtere at tiltaksplanen er et grunnlag for tildeling av 
midler og at det derfor kan komme endringer i prioriteringene når vi får gjort en 
nærmere vurdering av det enkelte tiltaket. 
 
 
Vedlegg: 
Tiltaksplan for Hallingskarvet nasjonalpark 2021-2024 
 


